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Białe Błota, dnia 19.04.2021 r. 

BRG.0012.4.4.2021 

Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska,              

z dnia 19.04.2021 r. od godz. 13:00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski, radna Ilona 

Nowakowska, radny Zbigniew Moroz, radny Jacek Krzyżanowski, radny Sławomir Ruge,  

radny Piotr Mądrzyński,  Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał 

Kostkowski,  Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska, Kierownik Biura Nadzoru 

Projektów Beata Wilk, Kierownik Referatu Inwestycji Daniel Kończak, pracownik  ZWIUK 

Adam Hardenbicker, Ryszard Gołąb-  zajmujący stanowisko ds. obrony cywilnej i zarządzania 

kryzysowego Urzędu Gminy Białe Błota. 

Posiedzenie otworzył i prowadził przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski, który powitał wszystkich radnych 

uczestniczących w posiedzeniu komisji, odczytał informację o ochronie danych osobowych  

i przedstawił tematykę posiedzenia. 

Tematyka: 

1. Cmentarz komunalny w Białych Błotach – zagadnienia problemowe na 2021 r.  

2. Informacja o realizacji planu akcji zimowej 2020/2021, stanie dróg w zimie oraz stanie 

chodników dla pieszych oraz kosztów z tym związanych. 

3. Informacja nt. stanu zabezpieczenia epidemiologicznego w gminie i podsumowanie 

dotychczasowych działań na terenie gminy związanych z pandemią wirusa. 

4. Sprawy bieżące, wolne wnioski, pytania.  

Ad. 1 .  

Adam Hardenbicker pracownik ZWiUK przedstawił sprawy związane z tematyką ogrodzenia 

cmentarza.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski dopowiedział, że jest przeprojektowywany 

parking, będzie on zmniejszony, projekt zakłada odwodnienie. Następnym krokiem po 

uzgodnieniu jest wykonanie ogrodzenia. 

Pan Adam Hardenbicker powiedział, że w każdej chwili można przystąpić do realizacji 

zadania, elementy ogrodzenia są składowane w kaplicy cmentarnej, oczekuje  na decyzję i 

można przystąpić do prac. 

Radny Zbigniew Moroz zadał pytanie- czy skrzynki energetyczne zostały już usunięte/ 

przełożone? 

Pan Adam Hardenbicker odpowiedział, że nie, to też obejmował projekt.  

Przewodniczący Komisji zapytał o kabel, który przebiega przez środek. Czy będzie 

przekładany? 

Pan Adam Hardenbicker odpowiedział, że nowe przyłącze energetyczne już jest wykonane, 

ponieważ stary kabel energetyczny uległ znacznemu uszkodzeniu.  Przewód jest teoretycznie 

w miejscu, gdzie powstanie alejka.  

Radna Aleksandra Lubońska zapytała: co się dzieje na ul. Betonowej? Jest jakaś awaria? 

Poprosiła też o sprawdzenia dachu na nowym budynku wskazując, że prawdopodobnie była 

awaria rynny.  

Pan Adam Hardenbicker odpowiedział, że firma wykonawcza robi przyłącze energetyczne. 

Radny Zbigniew Moroz zapytał kiedy będzie uruchomione kolumbarium? 
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Pan Adam Hardenbicker odpowiedział, że kolumbarium już jest wykonane, przygotowywany 

jest  cennik na nisze urnowe.  

Przewodniczący Komisji odczytał pismo-odpowiedź na interpelację od Prezes ZWiUK Grażyny 

Mączko. Pismo dotyczyło ustanowienia strefy ochronnej ujęcia wód podziemnych w gminie 

Białe Błota.  

Ad. 2.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski podziękował Kierownikowi Referatu Dróg i 

Gospodarki Odpadami Michałowi Kostkowskiemu za szybką reakcję i wyrównanie pozimowe 

dróg oraz poprosił o omówienie problematyki ogólnej  zakończenia Akcji Zima. 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski przedstawił 

sprawozdanie z działalności od 12 lutego do chwili obecnej.  

Koszty związane z utrzymaniem dróg w okresie zimowym wyniosły 1 123 712,49 złotych. Za 

miesiąc listopad i grudzień był kwota 52 269,00 zł, było to płatne z budżetu ubiegłorocznego. 

W roku 2021 zafakturowano prace na kwotę 1 071 443,49 zł.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy Kierownik ma wiedzę dotyczącą zniszczeń dróg 

ponadnormatywnych? 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami odpowiedział, że były robione objazdy. 

Wykonawca ma obowiązek posprzątania, do weekendu majowego ma to być posprzątane. 

Przystąpiono także do łatania dziur w ramach utrzymania dróg gruntowych, we współpracy z 

wykonawcą.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski poprosił o dobrukowanie łuku w miejscowości 

Zielonka, przy wjeździe w ul. Bydgoską.  

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami powiedział, że umowa z wykonawcą dot. 

bieżącego utrzymania dróg gruntowych jest wyczerpana trwają przygotowania do podpisania 

nowej umowy, będzie potrzeba uzupełnienia środków na to zadanie.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski podkreślił, że 500 000,00 złotych z tego zadania 

zostało przeniesione na wymianę skrzynek, lamp.  

Głos w sprawie stanu dróg po zimie zabrała radna Aleksandra Lubońska wskazując na 

miejsca, które wymagają jeszcze pracy m.in. na ul. Altanowej i ul. Berberysowej.  

Radny Piotr Mądrzyński  wskazał na potrzebę posprzątania piachu z ulic m. in. Kruszyńskiej, 

ponieważ może dojść do zapchania studzienek.  

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami mówił, iż planował aby ul. Altanową w 

całości wyremontować.  

Radna Aleksandra Lubońska zwróciła uwagę na zapadnięty chodnik przy ul. Altanowej.  

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami przekazał, że na oczyszczenie dróg z piasku 

została zaplanowana kwota 200 000 zł.  

Radna Ilona Nowakowska przekazała informacje od mieszkańców w sprawie sprzętu, który 

oczyszczając drogi w Murowańcu powoduje drżenie budynków. Mówiła również o 

zgłoszeniach mieszkańców, którzy pytają dlaczego w lesie równane są drogi, a nierównane są 

drogi gruntowe.  

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami mówił, że ul. Jaśminowa w połowie jest 

własnością gminy, w drugiej części jest własnością prywatną. Nie można przeznaczać 

publicznych pieniędzy na interes prywatny.  
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Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski wskazał, że właściciel tej drogi udostępnia drogę 

dla ruchu kołowego dla wszystkich mieszkańców i w związku z tym gmina sama wyrządza 

sobie „krzywdę” nie równając części drogi należącej do prywatnego właściciela. Proponował 

alby wystosować wniosek, w celu ujęcia odcinka drogi, aby mieszkańcy jeżdżący przez 

prywatny odcinek drogi nie jeździli po dziurach.  

Radna Ilona Nowakowska przychyliła się do propozycji Przewodniczącego komisji. Pytała, czy 

jest zawarte porozumienie pomiędzy Wójtem, a Lasami Państwowymi, aby równać drogi 

leśne? 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami odpierając zarzuty równania dróg w lesie, 

stwierdził, że gmina posiada dużo km dróg, które przebiegają przez lasy, a równianie dróg 

należących do Lasów Państwowych wynika z nieporozumienia, które należałoby wyjaśnić z 

operatorem.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski pytał o realizację czyszczenia studzienek.  

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami odpowiedział, że wykonawca zakończył 

realizację zleconych zadań. Zostały oczyszczone zalewane studzienki czyli głównie studzienki 

w Łochowie i  w Zielonce, kilka punktów w Białych Błotach, kilka studni chłonnych i 

kanalizacja deszczowa  na ul. Bluszczowej.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski prosił o przedstawienie w formie pisemnej 

skróconej informacji na temat oczyszczonych studzienek. Proponował, aby kierownik 

przedstawił analizę miejsc wskazanych do naprawy wraz z kosztorysem. 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami przychylił się do propozycji, lecz stwierdził, 

że aby wykonać kosztorys należy mieć dokumentację projektową.   

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski prosił o ogólny koszt inwestorski, informacyjny.  

Ad. 3 

Inspektor Ryszard Gołąb przedstawił decyzję Wojewody uchylającą polecenie o 

zabezpieczeniu kwarantanny grupowej. Poinformował, że na terenie Województwa zostały 

utworzone dwa ośrodki do kwarantanny grupowej. Ponadto mówił, że realizowane są 

decyzje o czasowym zawieszeniu działalności w domach i klubach Seniora. Wojewoda polecił 

zorganizowanie punktów informacyjnych dot. szczepień, infolinia została uruchomiona w 

gminie. Punkt dotyczy dowozu osób starszych i osób niepełnosprawnych zarejestrowanych 

do szczepienia. Szczepienia są przeprowadzane planowo. Wojewoda zleca utworzenie 

nowych punktów szczepień, jeden punkt zostanie utworzony w Koronowie, w Solcu 

Kujawskim, w Osielsku i w Bydgoszczy w szpitalach. Planowane jest pozyskanie w graniach 

85 000 maseczek przeznaczonych dla Gminy Białe Błota. Przedstawił również realizację zadań 

dokonanych dotychczas w związku z wystąpieniem wirusa COVID-19.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski pytał o zalecenia dot. odbioru śmieci od chorych 

osób.  

Inspektor Ryszard Gołąb przekazał, że z pisma Głównego Inspektora Sanitarnego wynika, że 

jest to odpad zmieszany.  

Ad. 4 

Rozpoczęto dyskusję na temat równania dróg, zakupu nowej równiarki i zapiaszczonych ulic. 

Radna Aleksandra Lubońska mówiła o planach wybudowania mostu na terenie „Pszczelego 

Zakątka”. Zwróciła uwagę, że ścieżka jest coraz węższa, a wody przybywa. Jest to 
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niebezpieczne miejsce. Przekazała informacje od mieszkańców na temat śmieci na posesji 

przy ul. Cynowej.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski przekazał, że z informacji pozyskanych kilka 

miesięcy wstecz wynika, że jeżeli chodzi o ul. Cynową to zostały podjęte wszystkie możliwe 

czynności administracyjne. Właściciel odwołał się od decyzji administracyjnych. 

Radna Aleksandra Lubońska mówiła również o zanieczyszczeniu ulicy Berberysowej w 

miejscy gdzie notorycznie wyrzucone są butelki po alkoholu. Proponowała postawienie 

kontenera w tym miejscu. Proponowała również zaprosić na posiedzenie komisji 

przedstawiciela Nadleśnictwa Bydgoszcz w sprawie realizacji oczyszczenia lasów z śmieci. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski przekazał, że wysłał do Nadleśnictwa zapytanie 

o harmonogram prześwietlenia drzew wzdłuż dróg w gminie.  

Na podstawie nagrania  

protokół sporządziła  

A. Cabańska  

Przewodniczący Komisji 

Łukasz Wyszomirski  

 

 
 


